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Fortsatt osäkert läge 

Som vi alla vet är produktionsläget fortfarande osäkert och bristen på halvledare ser inte ut att 

få någon snabb lösning. Facken har kontinuerliga möten med företaget och utvärderar läget, 

både lokalt och på koncernnivå. Hittills har vi använt oss av det nya stoppdagsavtalet och av 

minus-SFA, men tidbankerna håller på att bli fulla. Därför diskuteras hur avtalen ska hanteras 

framöver. Om det blir aktuellt beror på hur läget med materialbrister utvecklar sig. 

Kortfakta om avtalen 

 
Stoppdagsavtal 
 
- Varsel senast 5 dagar innan Stoppdag planeras, eller 
måndag för stopp på fredag samma vecka. 
- Stopp läggs ut i hela dagar, helst i samband med 
helg eller annan ledighet 
- Full lön utbetalas 
- Halva stopptiden återbetalas med medarbetarens nya 
intjänade arbetstidsförkortning och andra halvan av 
företaget. Exempel: 8 timmar stopp = 4 timmar dras 
från AFK intjänandet. 
- Redan sparad komptid påverkas inte. 

 

Minus-SFA 
 
- Varsel senast 8 kalenderdagar innan. 
- +/-10 timmar per tvåveckorsperiod. 
- Full lön utbetalas. 
- Återbetalning vid plus-SFA: 
Vid mindre än +75 timmar i tidbanken får man timme 
för timme till banken samt särskilt övertidstillägg. 
Vid mer än +75 timmar i tidbanken får man timlön + 
ersättning som vid kollektiv produktionsövertid. 
- Om anställningen upphör efterskänks eventuella 
minustimmar i SFA-tidbanken. Plustimmar utbetalas i 
pengar. 
 

 

I detta kritiska läge är företag och fack överens om att göra vissa avsteg från normalförfarandet 

ovan, bland annat med kortare varseltid och större uttag av minus-SFA per tvåveckorsperiod. 

Eftersom bristläget varierar från dag till dag är det svårt att veta vad det kommer att innebära 

framåt, och det är därför framförhållningen för stoppdagar och minus-sfa är kortare än vanligt. 

Det är hela tiden en avvägning mellan framförhållning, vad flexibiliteten ska kosta och företagets 

behov av att ha produktionen igång. Alla vinner på att Scania levererar och är lönsamt men det 

skall självklart inte ske till vilket pris som helst! 

Prata gärna med de förtroendevalda i din närhet - ställ frågor och ge feedback på hur ni tycker 

förändringarna påverkar er. Tillsammans gör vi det bästa av en besvärlig situation! 

 

Rösta i kyrkovalet  

19 september är det kyrkoval. Alla som är medlemmar i Svenska 

kyrkan och är över 16 år kan rösta. Kyrkovalet handlar om vilka 

värderingar som ska vara vägledande i Svenska kyrkans arbete. Är du 

medlem i Svenska kyrkan är det viktigt att du röstar i valet. Det är en 

liten insats för demokrati, jämlikhet och jämställdhet. 
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Från förbundet: 

Upp till bevis om sjukförsäkringen 

Regeringen vill reformera sjukförsäkringen. I höstbudgeten finns flera åtgärder som är i linje med vad IF 
Metall har krävt. ”Nu är det upp till bevis för riksdagsmajoriteten. Den behöver rösta så att regeringens 
förslag för en mänskligare sjukförsäkring blir verklighet”, säger förbundsordförande Marie Nilsson. 

 
Ett viktigt steg i rätt riktning, tycker IF Metalls förbundsordförande Marie Nilsson och vice förbundsordförande Tomas With 

om regeringens förslag om sjukförsäkringen, med flera delar i linje med det IF Metall har krävt. (Fotograf: Marie Ullnert) 

Prövningen vid dag 365 i en sjukskrivning ändras, så att personer med behov av en längre tids 
rehabilitering kan slutföra den och sedan återgå till sitt ordinarie arbete.  
– Det är ett viktigt steg i rätt riktning. Tidsgränserna i sjukförsäkringen behöver gå från att straffa till att 
stötta, säger vice förbundsordförande Tomas With.  

Äldre nära pensionsåldern ska få sin arbetsförmåga bedömd mot arbete hos den befintliga 
arbetsgivaren.   
– Det är inte en dag för tidigt. Det är inte rimligt att äldre som slitit ett helt arbetsliv ska prövas mot hela 
arbetsmarknaden när de blir sjuka och behöver sjukpenning, säger Tomas With.  

Lättare klara försörjning 

Dessutom höjs taket i sjukförsäkringen. Det gör att många sjuka får lättare att klara sin försörjning tills 
de blir friska och kan arbeta igen.  

– Mer behöver göras. Bland annat måste samordningen mellan Försäkringskassan och 
arbetsförmedlingen bli bättre, så att ingen bedöms för frisk för att få sjukpenning men för sjuk för att 
arbeta. Men det här är viktiga steg för en mänskligare sjukförsäkring, säger Marie Nilsson. 

 

Snart blir två avdelningar en 

Årsskiftet 2022–2023 blir IF Metall Dackebygden och IF Metall Gotland en 
gemensam avdelning. Samarbetet är redan i gång både när det gäller dialog och 
praktiskt arbete. För att säkerställa den fackliga närvaron på ön blir 
fackexpeditionen i Visby kvar med en ombudsman och en administratör.  

Namnet, fördelning av ansvar och struktur är inte riktigt klart än. På många sätt 
är de båda avdelningarna lika och med samma tänk: en landsortsregion där lokal 
närvaro på många små arbetsplatser är oerhört viktig. 

 
Ansvarig utgivare:  Material kan lämnas in eller skickas till klubbexpeditionen. 

Mikael Johansson tel 65198 Inget material får lämnas in anonymt, däremot kan man 

Hyttbyggarkommitté: skriva under signatur. 

Jenny Ilke Hjelm tel 65236 

Fredrik Jonasson tel 65122 www.scaniafacken.com/vklubbenohamn 

Faktaruta 

Dackebygden: 

12 940 medlemmar 

681 arbetsplatser 

Gotland: 

1 096 medlemmar 

155 arbetsplatser 


